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Vážení spoluobčané  

Otevíráme společně třetí hasičský list a opět se 

ponořujeme do historie hasičského sboru, kde se 

tentokrát podíváme pravdě do očí a Vy se budete moci 

přesvědčit, o tom, že nebylo vždy na růžích ustláno. 

Budete si moci přečíst i další postřehy a zajímavosti 

spojené s hasičskými, ale i dalšími událostmi běžného 

života a v neposlední řadě si Vás dovolíme pozvat, na 

některé akce hasičského jubilejního dne, který proběhne 

16. listopadu. 

Protokol 

Protokol sepsaný při členské schůzi sboru dobrov. 

hasičů v Lobodicích, která se konala dne 17. dubna 

1950 v 8 hod. večer na hasičském skladišti 

za přítomnosti těchto bratrů. Kadlec Jar., Holomčík 

Jindř., Přecechtěl Jos., Havliš Ig., Macháček, Indrák, 

Matoušek V., Matoušek O., Řezníček Jan, Štěpánek Jar, 

Vymazal F., Kadlec Al., Gregovský Jindr., Roubal 

Frant . Jako hosté byli přítomní, předseda místního 

národního výboru p. Al. Hlavačka a předseda 

bezpečnostní komise Frant. Panák. Br. Starosta 

Vymazal zahájil schůzi přivítáním přítomných 

a přikročeno k jednání. 

 

Čten protokol poslední schůze, který byl schválen 

Vyúčtování div. hry „ Jeden si jí musí vzít“, příjem 

6.305 Kč, vydání 1.440 Kč, zbývá 4.865 Kč. 

Čten přípis Českého červeného kříže o povinnosti 

absolvování opakovacích kurzů první pomoci pro ty 

samaritány, kteří složili samaritánský slib před třemi 

lety a dříve. Naše samaritánky složili slib letost, tak se 

na ně tato povinnost nevztahuje. 

Zpráva velitele: Bratr velitel Jaroslav Kadlec 

si stěžuje na špatnou docházku do schůzí a cvičení 

a žádá nápravu, říká, jestliže v příštích schůzích nebo 

cvičeních se nezúčastní větší počet členů, vzdá se 

funkce velitele. Okresní velitel br. Roubal Fr. dodává ke 

stížnosti velitele toto: „ Dnes dne 17.4.1950 byl požární 

referend Okresního národního výboru ve sladovni na 

Cvrčově a žádal mě o poplachové cvičení pro hasičský 

sbor Lobodice, že hoří sladovna. Sbor se nedostavil 

a požární referend ONV byl krajně nespokojen. 

Br. starosta nabádá členstvo, aby se cvičení a schůzí 

více zúčastňovalo, říká, tyto povinnosti si vzal každý 

člen dobrovolně a proto je jeho povinností, aby tyto 

závazky také plnil. Vždyť schůze nebo cvičení není 

vícekrát, jak jednou nebo dvakrát za měsíc, proto to 

žádného bratra nezatěžuje. Předseda M.N. výboru 

dodává: „ Nebudou-li členové hasičského sboru konati 

tyto povinnosti dobrovolně, mohou býti jmenováni 

do sboru z moci úřední a pak to bude horší.“ 

60. a 70. léta 

V šedesátých letech nastupovala postupně nová 

vlna hasičského elánu. Byli to mladší hoši, kteří se učili 

zkušenostmi starých hasičů, jež pozvolna končili svoji 

bohulibou činnost a těch ze střední generace, kterými 

byli například Alois Kadlec ml. Vítězslav Hlavinka, 

František Indrák, Karel Slavíček, ad. Toto období 

v hasičském dění a všechna nastávající, až po 

současnost, se skloňuje ve všech pádech se jménem 

Františka Vymazala. Jsou to i počátky mládežnického 

hasičského hnutí v Lobodicích, které bylo tak potřebné. 

Postupně se začala získávat i nová modernější technika. 

V roce 1964 byla schválena přístavba hasičské 

zbrojnice. Jednalo se o dílnu, sociální zařízení a sklad 

PHM. Nahoře se propojili dvě místnosti v jednu, větší 

zasedačku. V tomto roce je též evidován požár slámy, 

který se za pomoci občanů podařilo lokalizovat. 

Koncem 60. let se zbudovala na hasičské zbrojnici 

klubovna s barem, kde se mladí scházeli u šachů, karet, 

televize, přitom však uměli chytit za práci, jak při 

budování prostor, tak při udržování techniky. Byly to 

pod vedením Františka Vymazala a Pepi Šulce: Svatik 

Orlů, Pepa Krobot, Ferda Matysíků, Frantík Řihošků, 

Jarda Žaláků, Pepa Chytilů, Jožán Gajdošíků, Božik 
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Látalů, Tonin Borků, Vojta Borků, Petr Řezáč, Jarda 

Krátký, Bohuš Onderků, Toňa Matysíků, Pepa 

Holomčíků, Jarda Brázdů. Někteří z nich byli šikovní 

automechanici a bylo to potřeba, protože náš sbor tehdy 

vlastnil asi pět vozů Tatra 805. Tehdy se také sledovala 

pravidelně rakouská televize a když bylo pěkně, tak se 

hrával na balkóně fotbálek. Jezdilo se po soutěžích 

a hasičský život byl pestrý. Tuto partu ještě více 

stmelily a rychlý nástup i nové techniky způsobily dvě 

velké pohromy, kterými byly bezesporu požár sladovny 

a lesní sondy v roce 1969. Po těchto událostech náš 

sboru dostal přidělenu, jako první dobrovolný sbor 

v republice, na toto období jednu z nejmodernějších 

automobilových stříkaček, Tatru 148 CAS 32. 

Postřehy občanů 

František Řezníček a Hana Jeřábková 

V minulém hasičském listě jsme si Vás dovolili 

pozvat na lampionový průvod, který náš sbor 

každoročně pořádá, této akce se zúčastnilo 60 dětí. 

Většina přišla se svými rodiči nebo prarodiči. Chtěli 

jsme slyšet zpětnou vazbu na tuto akci, proto jsme 

oslovili pana Františka Řezníčka a paní Hanu 

Jeřábkovou, abychom se seznámili s jejich názory a oni 

nám pověděli:„ Byla to pro děti výborná a přínosná věc. 

Třeba ohňostroj, který nevidí jen tak. I pohádky 

se líbili. Jen by bylo dobré vymyslet něco, aby se 

zapojili do činnosti i děti, například u toho opékání pro 

ně vymyslet nějakou soutěž.“ 

Pavel Havrila 

Vedoucí Lobodického hokejového týmu nám 

pověděl co má mladičký tým za sebou a co jej čeká: 

„ Začátkem září se Vám do rukou dostal letáček 

s rozpisem zápasů. Deset zápasů jsme již odehráli, 

jedenáctý zápas je poslední v prvním kole KAMHL. 

HC Lobodice v něm nastoupí v hokejovém derby proti 

HC Tovačov, přijďte nás podpořit a udělat nám 

pořádnou hokejovou atmosféru. Hrajeme v 16:30 

na kroměřížském stadionu. Již tuto sobotu 16.11., těší 

se na Vás Lobodičtí hokejisté.“ 

Jan Krátký 

Od „Mikuláše“ nás nedělí ani měsíc. Jako každý 

rok se dá dohromady parta mladých kluků: hokejistů, 

fotbalistů, hasičů. Přibereme k sobě i lobodická děvčata 

a 5.12. navštívíme rodiny s dětmi, abychom se Vašich 

ratolestí zeptali: „ Děti byly jste hodné?“ V Lobodicích 

vyjde Mikuláš do ulic v 17 hodin. 

Z historie Lobodic 

Lobodice ještě roku 1830 dne 26. května postihla 

veliká bouře. Z malého mračna se ve chvíli strhla prudká 

bouře, která byla spojena s náramným vichrem, který 

mnoho střech z domů odnesl . Panu rektorovi Františku 

Tománkovi střecha z chalupy Borkových a Laganových 

osmiletou dcerušku zabila a druhé  dvanáctileté dcerce 

nohu zlomila. V lese bylo mnoho stromů vichrem 

polámáno. Z polámaných stromů se nadělalo více než 150 

sáhů dříví a 50 kop otýpek. Taktéž v hraběcím lese více 

než 1000 kubíků dříví se nadělalo. Koho tehdy vichřice 

na poli zastihla tomu se zle vedlo.  

P o z v á n k a  

V sobotu 16.11.2013 proběhnou v Lobodicích oslavy 

jubilea 90 let od založení sboru dobrovolných hasičů. 

Hasiči z Lobodic mají připravený slavnostní den, který 

bude protkán od rána, až do večera různorodým 

programem. Ráno v 8.30 hod nás probudí dechová muzika 

Malá Kapela. Bude následovat průvod od hasičské 

zbrojnice do kostela. Kde proběhne Mše Svatá s žehnáním 

slavnostního praporu. Program bude pokračovat v sále 

kulturního domu, slavnostní schůzí pro pozvané hasiče 

a hosty. Veřejnosti se sál kulturního domu otevře 

v 15 hodin. Divadelní spolek „ Na Štaci“ uvede veselohru: 

„Žena v trysku století“. Oslavy vyvrcholí taneční zábavou, 

na kterou Vás srdečně zveme od 19 hodin. K tanci 

a poslechu bude hrát cimbálová muzika Falešnica 

a country kapela Tolik. Na divadelní představení i taneční 

zábavu bude v rámci hasičského jubilea vstupné 

dobrovolné. V sále pro Vás bude připraveno občerstvení 

a míchané nápoje.  

Slavnostní prapor 

Slavnostní prapor si náš hasičský sbor nechal 

zhotovit v Českých Budějovicích firmou Paramenta s.r.o. 

Materiálem je polyester, odolná a trvanlivá tkanina. 

Emblémy na praporu jsou všechny vyšité. Jsou zde 

ztvárněny státní, moravské a obecní symboly. Vyšitý 

Svatý Florián, po vzoru sošky umístěné na hasičské 

zbrojnici. Právě sv. Florián je symbolem stojícím 

po našem hasičském boku. Vyšitá ušlechtilá slova, 

zdůrazňující hasičské poslání. Prapor je symbol hasičské 

činnosti, zástava hasičských skutků, a my jsme jej 

přivezli ne jen pro nás hasiče, ale i pro Vás, pro všechny. 

 

Závěrem 

Hasičská historie a další dění v našem okolí, jsou 

věci tak bohaté, že jsme se rozhodli se s Vámi o ně dělit 

i po oslavách jubilea. S hasičského dění to pak budou 

převážně léta porevoluční s nástupem nové éry, která 

znamenala rozkvět hasičského mládežnického hnutí a také 

nový trend hasičské zásahové jednotky. 

 


